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Protokół Nr LXIII/2024 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 25 marca 2024 r. 
 
Obrady rozpoczęto 25 marca 2024 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 14:47 tego samego 
dnia. W posiedzeniu wzięło udział 12 członków.  
Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Roman Bura 
3. Magdalena Herman 
4. Marek Kotula 
5. Piotr Kuczera 
6. Marek Liśnikowski 
7. Celina Mizia 
8. Tomasz Mrowiec 
9. Ilona Mura 
10. Elżbieta Skorupa 
11. Wioleta Szotek 
12. Ewa Wawrzyczny. 

Nieobecni byli radni: Roman Goik, Krzysztof Rduch, Beata Wieszołek. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 
Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na podstawie 
listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna.  
Poinformował również, że obrady są nagrywane i transmitowane online.  
Przewodniczący powitał radnych i gości. W posiedzeniu wziął udział  Wójt Gminy, Z-ca Wójta, 
Skarbnik, Sekretarz oraz pracownicy Urzędu Gminy. Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 
2 do protokołu. 
Obrady były transmitowane na żywo: https://www.youtube.com/watch?v=PW6zAu4hhjc 

Pkt. 3. Przedstawienie porz ądku obrad 
Przewodniczący poinformował, że sesja nadzwyczajna została zwołana na wniosek Wójta i 
odczytał wniosek – załącznik nr 3 do protokołu. 
Następnie przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad:  

− odczytanie wniosku Wójta Gminy Mszana o zwołanie sesji. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

− a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na 
lata 2024 - 2031, 

− b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok. 
5. Zakończenie obrad. 
 
Prowadzący obrady stwierdził, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł do realizacji 
kolejnego punktu. 



 2 

Pkt. 4. Podj ęcie uchwał 
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 

• a/ zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na 

lata 2024 - 2031, 

Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. W związku z zamiarem podpisania 
porozumienia o współpracy na rzecz realizacji projektu pn: „OZE w budynkach mieszkalnych 
na terenie Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego” należy zabezpieczyć środki na 
składkę celową dla Związku Gmin i Powiatów Subregionu Zachodniego. Celem projektu jest 
udzielanie grantów na zakup, dostawę i montaż instalacji OZE w budynkach mieszkalnych. 
Dla Gminy Mszana na realizację grantów przewidziana jest kwota w wysokości 568.452,00 zł. 
W wydatkach bieżących ustala się łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań w wysokości 
41.103,00 zł, limit wydatków w 2024 r. wynosi 10.989,00 zł, w 2026 r. wynosi 30.114,00 zł. 
 

Pytania zadawali: 

• Radny. Kuczera – czy z tego projektu można będzie starać się o dofinansowanie tylko do 
pompy ciepła, czy również fotowoltaiki? 

• Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk – w ramach tego grantu Subregionu 
Zachodniego udzielane będzie dofinansowanie do wymiany kotłów węglowych na 
powietrzną pompę ciepła. Jest to wysokie dofinansowanie, 100 % kosztów 
kwalifikowanych. Koszty niekwalifikowane -  VAT i karta weryfikacji technicznej, są po 
stronie mieszkańca. Dofinansowanie może wynieść do 45 tysięcy zł. Na terenie gminy 
Mszana w ramach tego grantu będzie do zrealizowania 13 inwestycji . Pan Z-ca 
zaapelował do mieszkańców, że jeśli myślą o wymianie starego pieca na pompę ciepła, 
powinni udać się w okresie naboru,  od 8 kwietnia do Subregionu Zachodniego i złożyć 
wniosek. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czy w przyszłości będzie brane pod uwagę 
dofinansowanie z projektu OZE fotowoltaiki, Pan Z-ca odpowiedział – w ramach tego 
grantu nie. Była pierwotna koncepcja, która to zakładała, jednak wycofano się ze względu 
na koszty. Jest jednak inny projekt, w którym gmina Mszana aplikuje razem z miastem 
Wodzisław Śląski i gminami ościennymi, w którym samorządy występują o dotacje na 
zestawy fotowoltaika plus pompa ciepła, albo fotowoltaika i magazyn energii. Projekt jest 
na etapie oceny przez Urząd Marszałkowski. 

• Na pytanie Radnego P. Kuczery, kiedy projekt zostanie rozstrzygnięty, Z-ca Wójta 
odpowiedział - nie mamy na razie informacji zwrotnej. Projekt jest po ocenie formalnej, 
zostało złożone wymagane uzupełnienie. Nie ma informacji, kiedy będzie ocena wniosku. 

• Radna Wioleta Szotek – miała wizytę pana, który przeprowadza audyt odnośnie pomp 
ciepła i fotowoltaiki. Czy to mogło mieć coś wspólnego tymi działaniami gminy, czy raczej 
nie? 

• Z-ca Wójta odpowiedział – raczej nie. Natomiast ma informacje od spółdzielni 
energetycznej Nasza Energia z siedzibą w Mszanie, że również  złożyli projekt o dotacje 
na OZE dla gmin Mszana, Godów i Świerklany. Mieszkańcy będą mogli się ubiegać o 
dofinansowanie takich inwestycji poprzez spółdzielnię. 

Więcej pytań nie było. 
 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Mszana na lata 2024 - 2031 

Wyniki głosowania: Tak: 12, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
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Tak (12): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, 
Ewa Wawrzyczny 
NIEOBECNI (3): Roman Goik, Krzysztof Rduch, Beata Wieszołek 
Uchwała Nr LXIII/426/2024 została podjęta. 
 

• b/ zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok, 

Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. W związku z potrzebą zabezpieczenia środków 
w ramach planowanego porozumienia na składkę celową do Związku Gmin i Powiatów 
Subregionu Zachodniego związaną z realizacją projektu pn: „OZE w budynkach mieszkalnych 
na terenie Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego”, a także potrzebą 
zabezpieczenia środków na zakup nieruchomości w Gogołowej, należy dokonać zmian w 
planie dochodów i wydatków. 

− Na zakup budynków od SKR Połomia znajdujących się na terenie Gogołowej przy ul. 
Wiejskiej były zabezpieczone środki w budżecie, ale w mniejszej wysokości, natomiast 
całość będzie kosztować 215.000 złotych. Należy więc w Dziale 700 Rozdz.70005 – 
zabezpieczyć 137.356,15 zł, 

− Na składkę celową do Związku Gmin i Powiatów Subregionu Zachodniego w Dziale 750 
Rozdz.75095 – zabezpieczyć 10.989 zł.  

Kwoty te pokryć wpływami: 
– z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności – 5.050 zł 
– dotacja celowa z ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich 
realizowanych przez JST, dotyczy zadania pn: "Zwiedzaj i poznawaj na szlaku wież i platform 
widokowych” – 126.225,51 zł 
– wpływy z opłaty planistycznej – 12.540 zł 
– wpływy z rozliczeń i zwrotów z lat ubiegłych – 4.529,64 zł 
 

Pytania zadawali: 

• Radny. Kuczera – na jakiej podstawie oszacowano, że ta nieruchomość ma wartość 
215.000 zł? Czy była wycena rzeczoznawców? 

• Z-ca Wójta odpowiedział – wycena opiewała na 350.000 zł za budynki i prawo 
użytkowania gruntu. Gmina w trakcie mediacji zaproponowała 150.000 zł, Zarząd SKR 
nie przyjął tej propozycji. Po kolejnych mediacjach, w zeszły tygodniu, ustalono kwotę 
215.000 zł. Jest to dobra kwota zakupu budynków, teren pozostanie w użytkowaniu 
wieczystym. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery czy w przyszłości pozostanie tam stacja benzynowa, 
z której usług wielu mieszkańców korzysta, bo jest blisko i ma dobre ceny,  Z-ca Wójta 
odpowiedział, że Gmina wyraziła zgodę na utrzymanie przez najbliższy rok umowy 
najmu stacji. Będzie to czas, kiedy właściciel może zdecydować czy ewentualnie 
przenieść działalność, a jeśli wyrazi chęć dalszego prowadzenia stacji, Gmina 
dopuszcza dalsze użytkowanie tego gruntu jako stacji, ale będzie to warunkować 
doprowadzeniem do odpowiedniego stanu. 

• Wójt Mirosław Szymanek dodał, że cieszy się, iż gmina teren pozyskała i może nim 
zarządzać. W przyszłości będzie się zastanawiać, jak ten teren ma wyglądać. Stacja 
paliw może tam w przyszłości funkcjonować, ale na pewno nie może to tak wyglądać, 
jak obecnie. Już kilkanaście lat temu zwracano uwagę na wizerunek tego miejsca, ale 
mimo obietnic nic się nie zmieniło. Wizerunek tego miejsca musi zostać poprawiony, 
jest to centrum sołectwa.  

Więcej pytań nie było. 
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Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany budżetu Gminy Mszana na 2024 rok 

Wyniki głosowania: Tak: 12, Nie: 0, Wstrzymał się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
Tak (12): Rafał Bura, Roman Bura, Magdalena Herman, Marek Kotula, Piotr Kuczera, Marek 
Liśnikowski, Celina Mizia, Tomasz Mrowiec, Ilona Mura, Elżbieta Skorupa, Wioleta Szotek, 
Ewa Wawrzyczny 
NIEOBECNI (3): Roman Goik, Krzysztof Rduch, Beata Wieszołek 
Uchwała Nr LXIII/427/2024 została podjęta. 

Pkt. 5. Zako ńczenie obrad   
Po wyczerpaniu porządku obrad sesji nadzwyczajnej Przewodniczący Pan Marek Liśnikowski 
zamknął obrady LXIII sesji Rady Gminy Mszana.       
 
 

Przewodniczący Rady Gminy 

/-/  

Marek Liśnikowski 

 

Protokołowała                                                 

/-/  

Mirosława Książek-Rduch 
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